

ឆ្នាំទី28 លេខ8245 ថ្ងៃសុក្រ ទី29 ខែឧសភា ឆ្នាំ2020

ជួយគ្នាក្នុងក្រាហ្វិកកម្មគ្នាប្រឆាំងនឹងជំងឺឆ្លង

ក្នុងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ អន្តរជាតិដើម្បីរួមគ្នាប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងជំងឺកូវីដ-១៩ កម្ពុជាបានបញ្ជូននូវប្រទេសជប៉ុនដែលបានធ្វើឱ្យប្រជាជនប្រទេសនានា មានទំនាក់ទំនងកាន់តែជិតស្និទ្ធ ជាមួយប្រទេសចិន ។



មន្ត្រីពេទ្យលេខ ១ នៃសាកលវិទ្យាល័យវេជ្ជសាស្ត្រ ព្រងស្មី ចែករំលែកគ្នាអំពីបទពិសោធន៍នៃការបង្ការជំងឺឆ្លងតាមបណ្តាញអ៊ិនធឺណិត ជាមួយមន្ត្រីពេទ្យចិននៃប្រទេសកម្ពុជា

ធ្វើដំណើរជាង១.៤០០ គីឡូម៉ែត្រ ដើម្បីសម្រាប់មេរោគកូវីដ-១៩ នេះមានសញ្ញាណជាង៥០០ នឹងសរុបមានទំហំប្រមាណ ១៥៤ ម៉ែត្រកាត់បន្ថយមន្ទីរពេទ្យសាលារៀន ផ្សារ ស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាលសហគមន៍ សណ្ឋាគារ និងចំណាកដំណើរ ក្រុងជាដើម ។

ផ្តល់ការគាំទ្រនិងជួយឧបត្ថម្ភដល់ប្រទេសកម្ពុជា។ នេះបានសបញ្ជាក់ឱ្យឃើញពីមោទនភាពនៃការយកអាស៊ាន និងរួមសុខុមហ្វួនក្នុងក្រាហ្វិកកម្មប្រទេសកម្ពុជានិងចិន។ ភាគីកម្ពុជាមានផែនការនិងបង្កើតក្រុម ការងារសង្គ្រោះបន្ទាន់មេរោគកូវីដដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពក្នុងការសង្គ្រោះបន្ទាន់សមត្ថភាព នៃការបង្ការមេរោគសង្គ្រោះបន្ទាន់ ពេទ្យឧបករណ៍ និងអ្នកធ្វើការងារនៅសហគមន៍ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

ជាង១០ រូមមានកម្ពុជា អ៊ីតាលី អេស្ប៉ាញ មីយ៉ាន់ម៉ា និងហ្វីលីពីន។ មូលនិធិប្រឆាំងជំងឺឆ្លងទូទាំងពិភពលោក នៃក្រុមហ៊ុន STENTECENT បានផ្តល់ជំនួយជាសម្ភារពេទ្យចំនួន៧,៧ លានគ្រឿង ។ មូលនិធិសម្បទានសម្រាប់ជំងឺឆ្លងក្រហមបានប្រមូលប្រាក់រៃអង្គុយជាង៦ លានយាន់ប្រាក់ចិន ដើម្បីផ្តល់ជំនួយដល់ប្រទេសអ៊ីរ៉ង់ដែលមានអ្នកចូលរួមរៃអង្គុយប្រាក់ជាង២៣ម៉ឺននាក់ ។ មូលនិធិកាត់បន្ថយភាពក្រីក្របានផ្តល់ប្រាក់៧ លានយាន់ដល់ប្រទេសអេត្យូពី នេប៉ាល់ និងមីយ៉ាន់ម៉ា ហើយបានផ្តល់កញ្ចប់អាហារ ដល់កុមារមកពីត្រួតស្រោចទ្រវែងរាល់១៦ ខែ តាមការប៉ាន់ប្រមាណគិតដល់ខែកក្កដាឆ្នាំនេះគម្រោងនេះនឹងអាចជួយដល់ ប្រជាជន ១,៥ ម៉ឺននាក់នៅប្រទេសទាំង នោះ។

"សៀវភៅគម្របសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសចិនដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រ" ប្រកាសជាផ្លូវការ



កម្មវិធី App ដើរ លេងខេត្តយួនណាន ផ្តល់សេវាកម្ម កាន់តែងាយស្រួលដល់ទេសចរ

សៀវភៅគម្របសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសចិនដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រ ដែលរួមគ្នាសិក្សាស្រាវជ្រាវនិងសរសេរដោយវិទ្យាស្ថានសិក្សាស្រាវជ្រាវទំនើបទំហំធំអំពីវប្បធម៌និងទេសចរណ៍ចិន នៃសាកលវិទ្យាល័យយាសាបប្រទេស លេខ២ ក្រុងប៉េកាំង មជ្ឈមណ្ឌលសិក្សាស្រាវជ្រាវគម្រោងទេសចរណ៍វិទ្យាស្ថានខេត្តយួនណាន និងវិទ្យាស្ថានសិក្សាស្រាវជ្រាវឧស្សាហកម្មវប្បធម៌ និងទេសចរណ៍នៃក្រុមហ៊ុន STENTECENT បានត្រូវប្រកាសជាផ្លូវការនៅថ្ងៃទី១៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ដើម្បីជំរុញការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសចរណ៍ឌីជីថលក្នុងយុគសម័យទំនើបនិងថ្មី។

អនុវត្តគម្រោង "ដើរលេងខេត្តយួនណានដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រ" មក ពីគំនិតគ្រប់គ្រងនៃគម្រោងនៃក្រុមហ៊ុន ដែលបានបង្ហាញឱ្យឃើញពីការលម្អិតលម្អន់ យល់យល់មូលដ្ឋាននៃការជាគំរូរបស់ខេត្តយួនណានមានប្រទេស និងតំបន់មួយចំនួនលើពិភពលោក កំពុងសាកល្បង ឬបានទទួលសមិទ្ធផលជាក់ស្តែងក្នុងការសិក្សាស្រាវជ្រាវអំពីគម្រោង "ធ្វើទេសចរណ៍ដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រ"។

គិតមកដល់ចុងឆ្នាំ ២០១៩ កម្មវិធី App ដើរលេងខេត្តយួនណានដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រនេះបានត្រូវគេជោគជ័យលើក ដែលបានផ្តល់សេវាកម្មដល់សាធារណជនជាង១០០លានលើក ។ ក្រោយពីការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសចរណ៍ឌីជីថល វិទ្យាសាស្ត្រនេះបានប្រកាសជាផ្លូវការ និងបានប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រនេះ វាបានក្លាយជាគម្រោងគំរូ សម្រាប់ជំរុញការអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសចរណ៍ឌីជីថល។

រួមបន្ថែមទៀត ទេសចរណ៍ដោយប្រើប្រាស់វិទ្យាសាស្ត្រ ជាប្រព័ន្ធប្រទេសចរណ៍ ដែលមានលក្ខណៈវិជ្ជាជីវៈ តាម "សៀវភៅគម្របសម្រាប់" នេះបានឱ្យដឹងថា ក្នុងរយៈពេល២ឆ្នាំក្រោយពីចាប់ដំណើរការ

មណ្ឌលគីហុងទទួលបានការអនុញ្ញាតឱ្យបង្កើតតំបន់ពិសោធន៍ចម្រុះពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិកផ្សេងៗ

ពេលថ្មីៗនេះ ក្រុមប្រឹក្សាកិច្ចការរដ្ឋបាលបានអនុញ្ញាតឱ្យបង្កើតតំបន់ពិសោធន៍ចម្រុះពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិកផ្សេងៗ ដែលក្នុងនោះតំបន់ចំនួន៤៦ ដូចជាតំបន់ថ្មីស្ទឹងអាន និងមណ្ឌលស្វយ័តជនជាតិភាគតិច និងជំងឺឆ្លងកាត់ប្រជាជន។ មណ្ឌលគីហុងជាកន្លែងទី២ របស់ខេត្តយួនណាន ដែលបានទទួលការអនុញ្ញាតឱ្យបង្កើតតំបន់ពិសោធន៍ចម្រុះពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិកផ្សេងៗ បន្ទាប់ពីក្រុងគុយម៉ង់។

តំបន់ពិសោធន៍ចម្រុះពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិកផ្សេងៗនេះ នឹងធ្វើការរួមចំណែកដល់ការអភិវឌ្ឍន៍ និងជំរុញការផ្លាស់ប្តូរគ្រាសពីការអភិវឌ្ឍពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិក។ ក្រុមប្រឹក្សាកិច្ចការមហាផ្ទៃនៃខេត្តយួនណានបានអនុញ្ញាតឱ្យបង្កើតតំបន់ពិសោធន៍ចម្រុះពាណិជ្ជកម្មអេឡិចត្រូនិកផ្សេងៗដែលមានឧត្តមភាពលើវិស័យប្រកួតប្រជែងទីផ្សារ និងឧស្សាហកម្មពាក់ព័ន្ធជាដើម។

សិប្បកម្មប្រពៃណីជួយកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រនិងបង្កើនចំណូល

អ្នកភូមិឈ្មោះយ៉ាន អិន ដែលរស់នៅក្នុងភូមិយ៉ាន ឃុំរុងភ្នំ ខេត្តយួនណាន ជាអ្នកបន្តវេនវប្បធម៌ជនជាតិភាគតិច ។ លោកបានធ្វើវត្តសិប្បកម្ម៦០ឆ្នាំហើយ ។ លោកបាននាំជនពិការនិងអតីតយុទ្ធជនច្រើនក្នុងភូមិប្រកបរបរធ្វើស្ករ ដើម្បីជំរុញស្ករឈើរបស់ជនជាតិភាគតិចដែលបានត្រូវគេយកទៅលក់នៅប្រទេសថៃ និងប្រទេសជិតខាងនានា ហើយបានជួយអ្នកស្រុកក្នុងតំបន់បង្កើនចំណូលរបស់ខ្លួន និងជួយចំណាយពិភាក្សា។

ភូមិប្រកបរបរធ្វើស្ករ ដើម្បីជំរុញស្ករឈើរបស់ជនជាតិភាគតិចដែលបានត្រូវគេយកទៅលក់នៅប្រទេសថៃ និងប្រទេសជិតខាងនានា ហើយបានជួយអ្នកស្រុកក្នុងតំបន់បង្កើនចំណូលរបស់ខ្លួន និងជួយចំណាយពិភាក្សា។



លោក យ៉ាន អិន (រូប ឆ្វេង) កំពុងធ្វើស្ករឈើរបស់ជនជាតិភាគតិច

ឧស្សាហកម្មខេត្តយួនណានលើសឡើងវិញនៅខែមេសា

ក្រោយពីជំងឺកូវីដ-១៩ ត្រូវបានគ្រប់គ្រងជាទូទៅនៅប្រទេសចិន សហគ្រាសខេត្តយួនណាន បានចាប់ដំណើរការអាជីវកម្មថ្មីឡើងវិញដែលបានផ្តល់កិច្ចធានាដល់ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជន។ នៅខែមេសា ស្ថិតិទិន្នន័យដើមខែនៃខេត្តយួនណានបានបង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរជាវិជ្ជមានមួយចំនួន។

នៅខែមេសាឧស្សាហកម្មខេត្តយួនណានបានបង្កើនលើសឡើងវិញ។ ឧស្សាហកម្មជាសរុបនិងផលិតកម្មបច្ចេកទេសកម្រិតខ្ពស់បានទទួលការរីកចម្រើនយ៉ាងរហ័ស។ តម្លៃបន្ថែមនៃឧស្សាហកម្មទ្រង់ទ្រាយធំរបស់ខេត្តយួនណានបានកើនឡើង ១,៧ភាគរយ ធៀបនឹងរយៈពេលដូចគ្នានៅខែមេសា ក្នុងចំណោមខេត្ត។

ក្រុមហ៊ុនឧស្ម័ន ជម្រកាតិ យុនឡាន ខេត្តយួនណាន ផ្គត់ផ្គង់ឧស្ម័នជម្រកាតិ ១៦០ លាន ម៉ែត្រគូប ជួយសហគ្រាសថ្នង ១៥៣ ចូលធ្វើអាជីវកម្មថ្មីឡើងវិញ

